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PROTOKÓŁ nr 4/2017 

posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach 

w dniu 25.01.2017 r. w Urzędzie Miejskim w Suwałkach, ul. Mickiewicza 1,  

w sali nr 146, w godz. od 13:20 do 13:45 

 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1) Zbigniew Roman De-Mezer – przewodniczący     

2)  Zbysław Wojciech Grajek 

3)  Zdzisław Koncewicz   

4)  Karol Korneluk       

5)  Stanisław Kulikowski      

6)  Józef Wiesław Murawko      

7)  Irena Bożena Schabieńska      

 

Zaproszeni do udziału w posiedzeniu: 

 

1) Mariusz Klimczyk     – Sekretarza Miasta Suwałk  

2) Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Zbigniew Roman De–Mezer – przewodniczący Komisji. Powitał 

zebranych i zaproponował następujący  porządek obrad.  

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 3/2016 posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

14 grudnia 2016 r.  

2. Propozycja projektu ujednoliconego statutu 

– w załączeniu pismo Sekretarza Miasta M. Klimczyka z ustaleniami przyjętymi na 

poprzednim posiedzeniu Komisji Statutowej  w dniu 14 grudnia 2016 r.  

– tekst ujednolicony statutu.  

3. Wolne wnioski. 

 

Ad. 1.  

Przyjęcie Protokołu nr 3/2016 posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach                             

z dnia 14 grudnia 2016 r.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania protokołu: 

za pozytywną opinią głosowało   –    7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0 
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Ad. 2.  

Zapoznanie się z propozycjami do Statutu. 

 Przewodniczący Z. R. De-Mezer przedstawił  zamieszczone zmiany w  tekście 

ujednoliconym statutu i zgłosił w imieniu Klubu „Łączą nas Suwałki”, iż Klub  akceptuje w całości  

obecny tekst jednolity statutu z jedną autopoprawką a mianowicie w § 20 ust. 1  pojawiły się 

procenty, a powinno być „…co najmniej ¼ ustawowego składu…” 

 Przewodniczący zapytał  jaka jest opinia Klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość do 

zapisów w teksie ujednoliconym  statutu. W imieniu Klubu  odpowiedziała radna Irena 

Schabieńska, iż  klub nie wnosi poprawek do projektu statutu. W imieniu Bloku Samorządowego 

odpowiedział  radny Józef W. Murawko również nie wnosi poprawek do tekstu  statutu. Radny 

Z.W. Grajek w imieniu Platformy Obywatelskiej RP również nie wnosi uwag do tekstu statutu. 

Radny Karol Korneluk stwierdził, iż w tekście statutu znajdują się zdublowane zapisy z ustawą. 

Radny podał pod dyskusję  kwestię insygniów, o których była mowa na poprzedniej komisji 

statutowej. Rozważany był  zapis „może posiadać insygnia”.  

 Przewodniczący komisji przedstawił propozycję Prezydenta Ł. Kurzyny, który wnioskuje                  

o  doprecyzowanie następującego zapisu w „§  4 ust. 1. Jednostki pomocnicze Miasta tworzone             

są w drodze uchwały Rady podjętej pkt.2 z inicjatywy mieszkańców”. Prezydent                             

Ł. Kurzyna zaproponował aby ustalić próg procentowy mieszkańców, bądź liczbę mieszkańców.              

Radny S. Kulikowski zaproponował zapis 1 % głosujących mieszkańców. 

 Przewodniczący Z.R. De-Mezer podsumował dotychczasowe ustalenia i tak: wszystkie 

kluby i ugrupowania oprócz Bloku Samorządowego na dzień dzisiejszy są skłonne poprzeć  

zaproponowaną wersję statutu. Pozostaje jeszcze kwestia  do przedyskutowania to insygnia i zapis 

w statucie czy „może”, czy „posiada”.  

 Radny Z.W. Grajek zapytał czy chodzi tylko o kwestie proceduralne „może”, czy „ma”, 

zapytał ja to wygląda o strony formalnej? Odpowiedział Sekretarz Miasta M. Klimczyk, jeśli jest 

zgoda wszystkich radnych, że takie insygnia być powinne  to wtedy należy podjąć działania idące        

w kierunku przygotowania propozycji, projektu, wyglądu, regulaminu użytkowania, sposobu 

wykorzystania tych insygniów, następnie przyjąć to uchwałą Rady Miejskiej i wtedy wprowadzić 

do statutu. Przewodniczący komisji podsumował ww. kwestie i zaproponował o niepodejmowanie 

na lutowej komisji sprawy dot. insygniów, ponieważ trzeba zwrócić się o opinię do  komisji 

heraldycznej  co może potrwać 3 lub 4 miesiące.   

 Przewodniczący komisji zaproponował dyskusję na temat dublowania  zapisów z ustawy 

do statutu. Przedstawił opracowanie p. Beaty Potockiej, która zajmowała się taką kwestią                        

i cytowała wyrok Trybunału Konstytucyjnego i orzeczenia  Naczelnego Sądu Administracyjnego, 

gdzie powiedziane jest jasno, że nie powinno  się cytować aktów prawa zewnętrznego                            

w  aktach prawa  niższego ale w niektórych przypadkach warto zacytować zapisy aktów  prawa 

zewnętrznego, co będzie bardziej czytelne dla każdego mieszkańca.  Dyskusję podsumował 

sekretarz M. Klimczyk informując, iż ww. zapisy mogą funkcjonować w takim dokumencie, jakim 

jest statut, który określa  w całości funkcjonowanie Miasta, pokazuje całość spraw związanych                 

z działalnością Miasta, Rady Miasta, insygniów itd.   

 Sekretarz M. Klimczyk zgłosił do dyskusji temat  przekazywania materiałów z Biura Rady 

Miejskiej do wszystkich  radnych. Zapytał jak ma brzmieć taki zapis i poprosił o doprecyzowanie 

go.  Dotyczy to §  19 ust. 3 „Materiały. O których mowa w ust.1 i 2, za zgodą radnego mogą 

otrzymywać drogą elektroniczną”. Głos w dyskusji zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej                     

Z. Przełomiec, który stwierdził, iż jest to bardzo ważny temat, aby przekazywanie materiałów dla 

radnych było skuteczne i terminowe i poprosił o uniwersalny oraz precyzyjny zapis w statucie.     
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 Przewodniczący Z.R. De-Mezer podsumował dyskusję, stwierdził, iż wszystkie kluby                    

i ugrupowania na dzień dzisiejszy przyjmują tę wersję statutu za tożsamą  i zaproponował aby na 

lutowym spotkaniu komisji statutowej przedyskutować raz jeszcze kwestię dostarczania materiałów 

dla radnych oraz kwestię przedstawioną przez Prezydenta Ł. Kurzyny w sprawie ustalenia progu 

procentowego lub liczbowego uprawnionych do głosowania mieszkańców.  Radny K. Korneluk 

wniósł wniosek formalny o zamknięciu dyskusji ww. sprawie.   

 Przewodniczący komisji Z.R. De-Mezer zaproponował termin kolejnej komisji statutowej 

na 22 lutego po sesji.    

 Przewodniczący przypomniał, iż p. Ząbkiewicz w imieniu  Suwalszczyzny zwrócił się do 

samorządu suwalskiego, do Rady Miejskiej o powołanie „Rad Osiedli”. Wszystkie  kluby                       

i ugrupowania doszły do wniosku, że nie będą powołane rady osiedli. Zwrócił się w imieniu 

komisji statutowej do Przewodniczącego Rady Miejskiej o udzielenie odpowiedzi panu 

Ząbkiewiczowi, że komisja Statutowa nie widzi takiej możliwości powołania „Rad Osiedli”.          

 

Ad. 3  

Wolne wnioski. 

 

Radni nie zgłosili wniosków i na tym protokół zakończono. 

      

             

             
       Przewodniczący Komisji Statutowej 
                 Rady Miejskiej w Suwałkach 

                

Zbigniew R. De–Mezer  

 

 

 
            Protokołowała:      

          Elżbieta Polańska   

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

 


